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SKUPSTINACRNH GORf- 
Predsiedniku Andriji Mandicu

s»^.c* PROLOG

U skiadu sa clanom 187 Poslovnika Skupsdne Cmc Gore, obavjestavamo Vas da ce na 
Cetvrtoj - poscbnoj sjcdnici Prvog redoviiog (proljecnjeg) /.asijedanja u 2024. godini. 
posvecenoj Premijerskom salu i poslanickim pilanjima na odredenu leniu. piianjc 
predsjedniku Vlade. gospodinu Milojku Spajicu u imc Kluba poslanika ..Pvropa sad" 
posiaviti oviasceni predstavnik. poslanica Dragana Vuce\ ic.

S poStovanjem.
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Vasilije Carapic 
I’redsjcdnik Kluba poslanika "l-'vropa sad”
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SKUPSTINACRNF. OORI- 
Prcdsjcdniku Andriji Mandicu

U skladu sa clanom 187a Posiovnika SkupStine Cme Gore, predsjedniku Vlade Cme Gore, 
gospodinu Milojku Spajicu. poslavljam sljedccc

POSLANI^ KO PITANJE:

Uvazeni gospodhie Spajicu,

Da a ce se isposlovali najavljeni rokovi za pocetak radova na dionid autoputa Matesevo - 
Andrijevica, dokle se doslo sa eksproprijadjoni zemlJiSfa diiz cijele trase i ukoliko bade 
neophodno iiklanjaiije stanihenili nbjekata nu lorn potezu - kako ce se taj problem prevazid?

Objasiijcnjo;

Evropska banka za obnovii i razvoj (1-‘I3RD) objavila je nedavno pretkvalifikacioni tender za 
gradnju dionice autoputa od MateSeva do Andrijevice. i trajace dva mjeseca. Nakon tog roka, 
objavljujc sc Glavni tender - 5to znadi jo§ dodaina dva mjeseca da bi se ispostovale sve 
lenderske procedure. Iz Vlade je ranije najavljeno. da cc izgradnja poceli krajem ove ili u 
januaru naredne godine. I'akode. svi smo upoznaii da prijc pocetka izgnidnje autoputa mora 
bill izvrsen proces ekspropiijacije i da i za to treba vremena. Dodatno. mjeStani Kralja strahuju 
da ce njiliove kucc biti uklonjenc zbog izgradnje autoputa. Ukoliko su ove informaeije tadne, 
ocekuju da ce ih neko iz Vlade primiti na razgovor kako bi se poteneijaini problem rijesio.

S poSlovanjem.

DrSgana VuCevid 
Poslanica
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Podgorica, 07.05.2024. godine

Klub poslanika Pokreta „Evropa sad" 
Poslanica, g-da Dragana Vucevic

POSLANICKO PITANJE

Da li ce se ispostovati najavljeni rokovi za pocetak radova na dionici 
autoputa Matesevo-Andrijevica, dokle se doslo sa eksproprijacijom 
zemljista duz cijele trase i ukoliko bude neophodno uklanjanje 

stambenih objekata na tom potezu-kako ce se taj problem prevazici?

ODGOVOR

Uvazena poslanice Vucevic,

Ravnomjernog ekonomskog razvoja, koji je jedan od tri prioriteta u 
radu Vlade, nema bez izgradnje infrastrukture. Da bi diversifikovali 
ekonomiju, ali i valorizovali pune potencijale svih krajeva Crne Gore 
neophodno je da osiguramo saobracajnu povezanost.

U tom kontekstu je i kreiran ambiciozni plan izgradnje auto-puteva i 
brzih saobracajnica, kako bi se stvorio glavni preduslov za dodatne 
privredne investicije.

Vlada je zbog toga cvrsto oprijedijeljena da nastavi sa realizacijom 
strateskih projekata, a narocito projekata iz oblasti saobracajne 
infrastrukture. U tom smislu budzetom za 2024. je opredijeljeno 90 
miliona eura za nastavak izgradnje auto-puta Bar-Boljare. Uz to, kroz 
intenzivnu komunikaciju sa Evropskom komisijom i EBRD-ijem, a
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nakon niza ispunjenih ciljeva iz EU agende, obezbijedena je podrska 
evropskih partnera u realizaciji ovog kapitalnog projekta. Osigurana je 
podrska Evropske komisije u vidu bespovratnih sredstava, od preko 
200 miliona eura, uz to i povoljan kredit kod Evropske banke za obnovu 
i razvoj.

U skladu sa agendom, koju smo postavili, krajem prosle i tokom ove 

godine raspisano je vise poziva za brojna idejna rjesenja i idejne 
projekte za auto-puteve i brze saobracajnice, a uz to poceo je postupak 
izbora izvodaca radova za dionicu Matesevo - Andrijevica. Podsjeticu 
da je 24.4.2024. na sajtu EBRD-a objavljen je pretkvalifikacioni tender 
za izradu glavnog projekta i izgradnju dionice Matesevo-Andrijevica, 
auto-puta Bar-Boljare, nakon cega ce se sprovesti cjelokupna 
procedura izbora izvodaca radova po pravilima i uz saglasnost EBRD-a 

u najkracem mogucem roku.

Pored aktivnosti na raspisivanju javnih poziva, koji su u prva cetiri 
mjeseca ove godine realizovani, podsjecam da je Vlada usvojila i Odluku 
0 utvrdivanju javnog interesa za eksproprijaciju za dionicu Matesevo- 
Andrijevica, cime je zvanicno i poceo projekat rada na drugoj dionici 
auto-puta.

Uprava za nekretnine je formirala Komisiju za procjenu vrijednosti 
nepokretnosti u postupcima eksproprijacije, a na osnovu podataka, na 
dionici Matesevo - Andrijevica, predvidena je eksproprijacija oko 
142ha zemijista u privatnom vlasnistvu (1.420.283 m^) i 90 objekata 
razlicite namjene i stanja [od toga 35 stambenih) - za to je obezbijedeno 

14 miliona eura.

U toku je postupak eksproprijacije pred podrucnim jedinicama Uprave 
za nekretnine - PJ Kolasin i P] Andrijevica, sto, u ovoj fazi, 
podrazumijeva procedure upisa zabiljezbi eksproprijacije na 
predmetnim nepokretnostima, dostavljanje ponuda o visini naknade 
vlasnicima, kao i organizovanje tzv. usmenih rasprava na kojima 
stranke u postupku imaju mogucnost izjasnjenja i eventualne 

primjedbe na Predlog za eksproprijaciju.



Intencija je da trasa auto-puta u najmanjoj mjeri narusava ambijentalnu 
sredinu, odnosno da ne ugrozava naseljena mjesta. Ovakav stav je 
prezentovan i od strane resornog ministra i direktora Monteputa 
sastanku sa mjestanima Kralja, u blizini cijih objekata je planirana trasa 
auto-puta po Idejnom projektu. I u narednoj fazi tj. prilikom izrade 
glavnog projekta sagledace se svi zahtjevi i uvaziti sva opravdana 
rjesenja, kako bi uticaj trase auto-puta na selo Kralje i ostala sela u 
blizini radova bio minimalan.

na

Ipak, moramo biti svjesni da izgradnja kapitalnog infrastrukturnog 
projekta, kakav je auto-put, sa sobom nosi i posljedice u kontekstu 
neophodnosti ekspropijacije zemljista i objekata, koje nije raoguce 
sacuvati. Zelim i sa ovog mjesta da porucim, da ce nadlezni organ! 

uciniti sve da se u najvecoj mogucoj mjeri zastite objekti na ovom i na 

drugim lokalitetima.

Siguran sam da ce se, uvazavajuci navedene cinjenice, uz nastavak 
komunikacije i sagledavanje realnih mogucnosti, iznaci adekvatno 
rjesenje na zadovoljstvo svih. Na kraju, kada se zavrse radovi, bas bi 
mjestani tog dijela Crne Gore trebalo da osjecaju najvece benefite od 

direktne povezanosti sa centralnim i juznim regionom. Ulaganje u 
infrastrukturu je ulaganje u buducnost Crne Gore, jer bez dobre 
saobracajne mreze nema ni ravnomjernog i odrzivog razvoja citave 
drzave, posebno poboljsanja turisticke ponude, bolje povezanosti i 
dostupnosti neophodne za razvoj Sjevera.

S postovanjem,
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PREDSJEDNIK
mr Milojko Spajic^


